
Meneer de Voorzitter, leden van Provinciale Staten en Dierenvrienden. 
 
In oktober 2015 verscheen het " Definitief Beheerplan Oostvaardersplassen, 
De Oostvaardersplassen vallen onder het landschaptype ’Meren en Moerassen’, 
categorie B " Zeeklei  
Een ieder zal onmiddelijk begrijpen dat je goed uitgerust moet zijn om je daar te 
kunnen verplaatsen! 
 
Op Pagina 7 staat ( Quote ) 
Het gebied bestaat uit een moerasdeel (circa 3600 ha) en een grazig deel (circa 
1800 ha) ( einde Quote ) 
Duidelijk een onderscheid makende tussen deze twee landschaptypes ! 
 
Zoals ik al stelde moet je goed uitgerust zijn om je te kunnen bewegen in dit natte 
landschap met zware kleibodem 
en is daarom voor overgrote gedeelte niet geschikt als leefgebied voor 
Heckrunderen en Konikpaarden, 
De ca 1800 ha is kennelijk wel geschikt  bevonden voor de genoemde 
diersoorten,ofschoon er bij zware regen- of sneeuwval  
ook dieren vast komen te zitten in de klei ! 
Het besef dat circa 3600 Ha moeras niet geschikt is voor Heckrund en Konikpaard 
lijkt mij overduidelijk ! 
 
In de Staatscourant van 21 december 2016 Nr. 69865 staat echter de Overeenkomst 
tussen de Staatssecretaris van Economische Zaken  
de heer M.P.H. van Dam, en de Provincie Flevoland,namens deze  
de commissaris van de Koning, de heer L. Verbeek daarbij handelend ter uitvoering 
van het besluit door  
gedeputeerde staten van 10 mei 2016, nummer GS 1901488, 
 
Hierin staat vermeld onder 1:(Quote ) 
Vanaf 1983 zijn de grote grazers heckrund, konikpaard en edelhert geïntroduceerd 
in het natuurgebied Oostvaardersplassen  
in de provincie Flevoland om op een natuurlijke manier te zorgen voor kort 
grasland voor foeragerende ganzen.  ( einde quote ) 
Dieren dus die de functie van landbouwdieren vervullen ! 
 
Onder 2 staat geschreven ( quote ) 
De grote grazers bevinden zich op een terrein groter dan 5 000 hectare en worden  
om deze reden als in het wild levende dieren beschouwd ! ( einde Quote ) 
Dit ofschoon bekend was dat dit slechts ca 1800 Ha waren ! 
Een groot onrecht is hen hiermee aangedaan 
 
Het onderscheid dat gemaakt werd tussen moeras- en graasland in het Definitieve 
Plan van 2015  
was veelzeggend maar is in de Overeenkomst compleet genegeerd.WAAROM ? 
De Provincie had nimmer akkoord mogen gaan met die tekst die een onjuist beeld 
gaf van het werkelijke habitat! 
 



De dieren zijn daarmee volledig ten onrechte aangemerkt als WILD want de 
genoemde ruim 5000 Ha zijn fictief. 
Of dat bewust of onbewust gedaan is kan ik U niet zeggen, maar ik kan U wel 
zeggen dat deze fout gecorrigeerd dient te worden ! 
 
In de Overeenkomst word verder gemeld( Quote ) 
De dieren vallen daarnaast onder de zorgplicht van artikel 2 van de Flora- en 
faunawet  
(met ingang van 1 januari 2017: artikel 1.11 van de Wet natuurbescherming) en 
van het  
ook op in het wild levende dieren toepasselijke artikel 2.1 van de Wet dieren. ( 
einde Quote ) 
 
In de  ontheffing artikel 68 voor afschot van edelherten van september 2015      
kenmerk: 1780306 verstrekt door Gedeputeerde Staten van Flevoland onder: 
Leidraad Grote Grazers staat 
(Quote ) 
De eveneens in de Oostvaardersplassen voorkomende Heckrunderen en 
Konikpaarden zijn  
gedomesticeerde dieren; hierop is de Flora- en Faunafwet niet van toepassing. 
Deze dieren vallen onder de  
jurisdictie van de Gezondheids- en welzijnswet voor dieren (hierna: GWWD). 
Bevoegd gezag in deze  
is de Minister van Economische Zaken.( einde quote ) 
 
Kennelijk heeft de Overeenkomst die ik hierboven aanhaalde ook op de Wetten 
waar de dieren onder vallen de nodige invloed gehad ! 
 
De Commissie van geel stelt in zijn rapport dat de huidige habitat van de Grote 
Grazers 1880 Ha groot is en daar nog eens  
500+300 Ha vanaf moet gaan. 
Had de Commissie van Geel uitgegaan van de genoemde ca 5000 Ha, 5480 Hectares 
om precies te zijn, genoemd als basis voor het wild 
zijn van de twee diersoorten dan zou volgens de berekening van 1,4 dier per 
hectare er 3914 hectare  
habitat voor de Grote Grazers moeten zijn....ruim tweemaal zoveel als er 
daadwerkelijk is ! 
Overduidelijk dat men uitgaat van 1880 Ha en geen meter meer, dus het begrip 
WILD is nergens op gebaseerd, da,s duidelijk 
 
Het enig juiste wat men als beleidsbepalers kan doen is die fout corrigeren....en 
daarom stel ik voor dat U deze fout hersteld door 
de stempel van WILDE DIEREN van ze weg te nemen, en ze rechtstreeks onder de 
Wet Dieren plaatst....daar waar ze behoren ! 
 
 
Ik dank U voor Uw tijd ! 
 


